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بر اساس اعلام ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، میزان قاچاق 
سالانه در ســال های اخیر حدود 10 تا 12 میلیارد دلار برآورد 
می شود، در این راستا مردم مطالبه دارند برخورد جدی با کالای 

قاچاق هرچه بیشتر  در دستور کار دولت باشد. 
 وزیر صنعت، معدن و تجارت پیش از آغاز نخستین روزهای کاری سال 1401 
اعــام کرد که از 14 فروردین طرح جمع آوری باتری و کمک فنر های قاچاق، 

تقلبی، بی کیفیت و غیراستاندارد آغاز می شود.
با وجود اظهارات صریح وزیر صمت مبنی بر آغاز برخورد قاطع با کالای قاچاق 
در گروه  کالایی لوازم یدکی از 14 فروردین   سال جاری، اما تاکنون برخورد جدی با 
لوازم یدکی قاچاق از سمت وزارت صمت دیده نشده است؛ از قرار معلوم، مسئولان 
این وزارتخانه با طرح دلایلی همچون عدم تکمیل شناسه گذاری کالا به دنبال 

تعویق طرح های ملی مبارزه با قاچاق هستند.
 درســال جاری امیر محمد پرهام، مدیرکل دفتر ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز درباره حجم انبوه لوازم یدکی قاچاق در کشــور گفته بود: »بر اساس برآورد 
تولیدکنندگان و اتحادیه صنفی، بیش از ۶0 درصد بازار غیررسمی لوازم یدکی 

خودرو، تقلبی و غیر استاندارد است«در این باره، حمیدرضا دهقانی نیا سخنگوی 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز  درباره تأخیر در اجرای طرح مبارزه با قاچاق در حوزه 
لوازم یدکی توسط وزارت صمت گفت: جدیت و اراده ای که وزارت صمت در حال 
حاضر در این رابطه دارد، نسبت به سال های گذشته تغییر محسوسی داشته است.

دهقانی نیا افزود: وزارت صمت، برخی از تولیدکنندگان لوازم یدکی که تاکنون 
تعلل کرده و کالای خود را شناسه دار نکرده اند را در زمره تولیدکنندگان شناسه دار 
قرار داده  اســت ؛ از همین رو، این تعویق در برخوردها جهت جدیت بیشــتر در 
کار و شفاف شدن اعضای فعال این گروه کالایی است تا مطمئن شویم تمام 
تولیدکنندگان شناسه کالا درج کرده اند، بنابراین تا مهرماه نیز برای برخورد با قاچاق 

صبر خواهیم کرد.
سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز اظهار داشت: برنامه های قبلی ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز در خصوص لوازم خانگی و پوشاک پابرجاست و اینگونه 
نیست که گفته شود در حال حاضر تنها این کالا در اولویت قرار دارد؛ از طرفی 
در گذشته زیرساخت و  ابزار لازم برای  تشخیص کالای قاچاق از غیرقاچاق در 
سطح عرضه و سایر گلوگاه ها وجود نداشت ولی در حال حاضر، با اقدامات انجام 

شــده نظیر تکمیل طرح شناسه  کالا  در برخی گروه های کالایی این موضوع 
امکان پذیر است. دهقانی نیا در رابطه با برخورد در سطح عرضه در خصوص سایر 
کالاها به غیر از لــوازم یدکی نیز گفت: در حال حاضر ضابطان در محل های 
عرضه و گلوگاه های حمل در حال شناسایی و برخورد با کالاهای قاچاق هستند و 
کشفیات خود را به صورت ماهانه اعام می کنند؛ ولی در مقطع زمانی فعلی، بیشتر 

برخوردهای این ستاد با گروه کالایی لوازم یدکی در رسانه ها پررنگ شده است.

وی ادامه داد: میزان آمار کشفیات و برخوردها توسط اداره آمار و فناوری اطاعات 
ستاد مبارزه با قاچاق ارائه می شود و رسانه ها می توانند این آمار را از دفتر فناوری 
اطاعات این ســتاد دریافت کنند.این مقام مسئول   با بیان اینکه نوع برخورد 
هوشمندانه در سطح عرضه از اهمیت زیادی برخوردار است، گفت: اگر برخورد 
با قاچاق در سطح عرضه تنها برحسب تصادف صورت گیرد، ممکن است حتی به 
اشتباه با کالای داخلی برخورد شود یا به هر علت دیگری صاحبان کالای مکشوفه 
در انتها توسط دستگاه قضا حکم برائت دریافت کند.پیش از نیز مسئولان وزارت 
صمت و ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، در برخی گروه های کالایی نظیر لوازم 
خانگی، دخانیات و پوشاک، وعده برخورد قاطع با کالای قاچاق در همه سطوح از 
جمله مبادی ورودی، حمل، انبارش و به ویژه در سطح عرضه داده بودند اما شواهد 
نشــان می دهد، بیشتر اقدامات انجام شده مقطعی بوده و با گذر زمان به دست 

فراموشی سپرده شده است.
بر اساس اعام مسئولان ستاد، میزان قاچاق سالانه در سال های اخیر چیزی در 
حدود 10 تا 12 میلیارد دلار برآورد می شود؛ در این راستا مردم مطالبه دارند برخورد 

جدی با کالای قاچاق هرچه بیشتر  در دستور کار دولت باشد.

ضرورت اهتمام وزارت صمت و ستاد مبارزه با قاچاق کالا در برخورد با  لوازم یدکی قاچاق 

بررسی گزارش پنج ماهه نشان می دهد دولت همزمان با تسویه 
۵۴ هــزار میلیارد تومانی بدهی دولت قبل توانســته در ایجاد 
درآمدهــای پایدار به خوبی عمل کنــد؛ موضوعی که در بهبود 

شاخص های کلان اقتصادی اثرگذار خواهد بود. 
به گزارش از سازمان برنامه بودجه، آمار عملکرد متغیرهای اصلی پنج ماهه اول 
سال 1401 نشان دهنده تکیه دولت به درآمدهای پایدار و پرهیز از استقراض از 
بانک مرکزی است؛ رویکردی که آدرس ادامه شیب نزولی تورم در ماه های آتی را 
می دهد.در پنج  ماهه ابتدایی سال منابع درآمدی دولت به 412 هزار میلیارد تومان 
رســیده که نسبت به سال گذشته ۵۶,۵ درصد رشد دارد؛ همچنین درآمدهای 
عمومــی به عنوان پایدارترین جزء منابع دولت، با ۶۶.۵ درصد رشــد به حدود 

24۹ هزار میلیارد تومان رسیده است.
بر این اساس با تمرکز دولت بر مقابله با فرار مالیاتی به جای افزایش بار مالیاتی 
بخش مولد اقتصاد، میزان درآمدهای مالیاتی هم رشد قابل ماحظه ۷۳ درصدی 
داشته و به 200 هزار میلیارد تومان رسیده است.در این مدت وصول درآمدهای 
نفتی ۷00 درصد رشــد داشته و منابع فروش نفت و فرآورده های نفتی به رقم 
114 هزار میلیارد تومان رسیده است. این آمار نشان می دهد که دولت سیزدهم 
هم توانسته نسبت به دولت قبل نفت بیشتری صادر کند هم اینکه پول فروش آن 
به کشور بازگشته که به معنای موفقیت دولت در دور زدن تحریم های نفتی است.
دولت در کنار تاش برای اداره کشور و ایجاد رونق اقتصادی با ابزارهای غیر 

تورمی همچنان مجبور به آواربرداری و بازپرداخت بدهی های سنگین ایجادشده 
در دولت قبل است.  در پنج ماه نخست تملک دارایی های مالی که بیشتر ناشی از 
بازخرید اوراق منتشرشده قبل است 2۵1 درصد رشد کرده به عبارت دیگر دولت 
سیزدهم در پنج ماهه نخست امسال ۵۵ هزار میلیارد تومان از بدهی دولت قبل 

را تسویه کرده است.
این در حالی است که در همین مدت انتشار منابع حاصل از واگذاری دارایی های 
مالی یا همان انتشار اوراق بیش از ۵1 درصد کاهش پیدا کرده است؛ یعنی دولت 
اعتقادی به آینده فروشی و ایجاد بدهی سنگین برای آیندگان ندارد و برنامه خود 

را مبتنی بر افزایش درآمدهای پاک و پایدار پیش می برد.

مدیرعامل بانک مســکن از مشــارکت این بانک در ساخت 
200 هزار واحد اجاره ای با مشــارکت شهرداری و وزارت راه و 
شهرسازی ذیل طرح نهضت ملی مسکن خبر داد و گفت: بانک ها 
باید به تکلیف قانونی خود در اجرای جهش نهضت ملی مسکن 

عمل کنند. 
»محمود شــایان« در نخستین رویداد فناورانه صنعت ساختمان، اعام کرد: 
ساخت با کیفیت و ارزان مسکن در مقابل نظام ساخت و ساز سنتی است که 
طول دوره مشارکت را حداکثر به ۳۶ ماه رسانده و موجب گرانی مسکن و کاهش 

تمایل مشارکت بانک ها در طرح های دولتی شده است.

وی افزود: اکنون به غیر از بانک مسکن، باقی بانک ها به تکلیف قانونی خود 
برای مشــارکت در نهضت ملی مسکن، عمل نکردند. بانک ها حاضر هستند 
مالیات پرداخت کنند؛ اما  در طرح نهضت ملی مشارکت نکنند، چون طول  زمان 

بازگشت پول به بانک زیاد است. 
مدیرعامل بانک مســکن گفت: این در حالی اســت که در دولت قبل سهم 
تسهیات مســکن از 1۸ درصد به ۵ درصد کاهش یافت و حالا آثار کاهش 

مشارکت  را می بینید؛ چرا باید دوباره این موضوع را تجربه کنیم.
به گفته شایان، قانون مشکلی ندارد و می گوید 20 درصد تسهیات به بخش 
مسکن تعلق بگیرد که بخش عظیمی از این تسهیات به بخش صنعت سرریز 
می شود.  وی اظهار داشت: تا امروز بیش از 4۶ هزار میلیارد قرارداد ساخت مسکن 
منعقد شده که فقط در بانک مسکن بوده و اگر نظام بانکی حمایت نکند، طرح 

نهضت ملی با چالش روبرو می شود.
 مدیرعامل بانک مســکن گفت: تامین مالی نهضت ملی مسکن از طریق 
صندوق تامین مســکن فروش متری مسکن، اصاح روش سپرده گذاری در 
بانک مسکن و جذب سرمایه گذاری خارجی و تحول در شیوه اجاره داری مسکن 

در حال انجام است.
شایان خبر داد: اکنون قرارداد ساخت 200 هزار واحد مسکن اجاره ای بین بانک 
مسکن شهرداری و وزارت راه و شهرسازی در حال انعقاد است و بانک مسکن 

پذیرفت برای ساخت هر واحد اجاره ای 200 میلیون وام ساخت پرداخت کند.

 ۵۴ هزار میلیارد تومان
 از بدهی دولت قبل تسویه شد

 ساخت ۲۰۰ هزار واحد اجاره ای
 در پایتخت 

رئیس کل سازمان خصوصی سازی اعلام کرد: قانون 
می گوید که افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان 
بهزیستی باید سهام عدالت داشته باشند، اما حدود سه و 

نیم میلیون نفر از آن ها سهام عدالت ندارند.
حسین قربان زاده درباره مهم ترین عملکرد این سازمان در یک سال 
اخیر افزود: مهم ترین اتفاق رویداد بین المللی بود که در اجاس سران 
برگزار شــد؛ فرصتی پیش آمد تا همه شرکت هایی که در 20 سال 

گذشته واگذار شده اند یک بار برای همیشه در ۹ پاویون عرضه شوند.
وی ادامه داد: جزییات چگونگی واگذاری این اطاعات به سختی به 
دست مردم می رسد، اما سامانه پاسخ افتتاح شد تا تمام اطاعات در 

دسترس مردم این حوزه باشد و حدود ۹۸0 شرکت واگذار شده اند.
قربان زاده درباره جاماندگان سهام عدالت توضیح داد: قانون می گوید 
که افراد تحت پوشــش کمیته امداد و سازمان بهزیستی باید سهام 
عدالت داشته باشند، اما حدود ســه و نیم میلیون نفر از آن ها سهام 
عدالت ندارند. این افراد نباید به جایی مراجعه و ریالی پرداخت کنند. 
آماده اختصاص ســهام عدالت به این افراد هستیم که پس از اباغ 

مصوبه دولت انجام خواهد شد. 
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی در واکنش به اینکه حدود ۶ هزار 
میلیارد تومان سود منابع سهام عدالت توزیع نشده از سال ۹۸ اعام 
شــده است، ادامه داد: بخشی از این سود برای افراد متوفی است که 
باید سازمان بورس سامانه ای برای آن ها تعبیه کند، بخشی شبا ندارند و 

بخشی هم مربوط به 1۳ شرکت غیر بورسی است.
وی افزود: در قانون بودجه امســال ۳۷1 هزار میلیارد تومان تکلیف 
فروش ســهام لحاظ شده است. تابلو بورس 1۸۶ هزار میلیارد تومان 
است که ۹2 هزار میلیارد سهم دولت است. دولت سهامی در بورس 
ندارد و در بخش غیر بورس شــرکت زیان ده داریم؛ دولت باید برای 

افزایش دارایی به این بخش فکری کند.
قربان زاده مطرح کرد: سال گذشته حدود 2۹ هزار و ۵00 میلیارد تومان 
سود، شرکت های سهام عدالتی داشته اند این نوید را می دهم که تاکنون 
با توجه به اینکه برخی شرکت ها مجامع خود را برگزار نکرده اند قریب 
به دو برابر سود ایجاد شده و دو برابر و نیم سود نسبت به سود 1۳۹۹ 

پیش بینی شده است.
رئیس کل ســازمان خصوصی ســازی درباره وضعیت حسابرسی 
استقال و پرسپولیس گفت: باز شدن جعبه سیاه سرخابی ها بعد سه 
دهه رخ داده است. افشای نسخه به نسخه قرارداد ها را به ما و فرابورس 
داده اند و تطبیق صورت گرفته است. مجموع قرار داد بازیکنان ارزی و 
ریالی در سایت کدال افشا شده، ریسک فسخ ها اعام شده یک انضباط 

مالی شروع شده که امکان بازگشت وجود ندارد.
وی یادآور شــد: کمیته مصارف تشکیل شده تمام موارد با جزییات 
در نظر گرفته شده است. نامه ای به ۷ شرکت بورسی زده ام که آن ها 
هم رقم قرارداد خود را افشا کنند تا رقابت عادلانه شکل گیرد. حدوداً 

4 میلیارد تومان این دو باشگاه سود ماهانه دریافت می کنند. 

وزیر جهاد کشــاورزی از اصلاح و ابلاغ طرح الگوی کشت در 
روز های آتی خبر داد. 

آقای سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی گفت: حضور رئیس جمهور در 
مراسم آغاز سال زراعی یک انرژی و اعتماد به نفس به فعالان بخش کشاورزی 
می دهد که امیدواریم در ســال زراعی جدید رکورد های بیشتری را در بخش 

کشاورزی ثبت کنیم و عملکرد بهتری داشته باشیم.
به گفته او، با حضور رئیس جمهور در وزارت جهاد و برگزاری نشست نظارت 
ستادی طرحی را به عنوان ماموریت وزارت جهاد کشاورزی با عنوان تامین غذای 
با کیفیت، سالم و ارزان با منشا داخلی اباغ شد که یک اتفاق و ریل جدید در آغاز 

سال دوم دولت سیزدهم برای این وزارتخانه است.
ساداتی نژاد می گوید: طرح اصاح الگوی کشت که مراحل نهایی خود را طی 

می کند، در روز های آتی اباغ می شود.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: طرح انتقال محصولات آب بر گلخانه و ایجاد 
مجتمع های گلخانه ای در کشور از فعالیت هایی است که در سال زراعی جدید 

پیگیری می شود.
بنابر گفته ســاداتی نژاد، طرح مشوق بخشــودگی پلکانی آب بهای بخش 

کشاورزی که در جلسه نظارت ستادی مطرح شد با وزارت نیرو در حال تکمیل 
است که قبل از فصل زراعی اباغ خواهد شد.

وی می گوید: در سال زراعی کنونی اتفاقات بسیار مهمی در حوزه کشاورزی 
همچون اباغ قیمت های خرید تضمینی قبل از شروع فصل کشت بود، همچنین 
نرخ گندم ناشــی از بحران اوکراین به 11 هزار و ۵00 تومان افزایش یافت که 
در نتیجه به ســبب ایجاد انگیزه و رغبت در بین تولیدکنندگان، تولید گندم به 

11 میلیون تن رسید.
ساداتی نژاد گفت: امسال تولید برنج 2۷ درصد و جو 20 درصد نسبت به سال 

قبل رشد داشت.
به گفته او، امسال در خصوص آفات سال نمونه ای را پشت سر گذاشتیم، چرا که 
به رغم خرید بیش از ۷ میلیون تن گندم، میزان سن زدگی ۷ هزار تن بوده است.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: در خصوص حمایت های مالی از کشاورزان سال 
بی نظیری را پشت سر گذاشتیم به طوریکه ۷1 هزار میلیارد تومان تسهیات 

پرداخت شد، درحالیکه سال قبل این رقم ۳1 هزار میلیارد تومان بوده است.
بنابر گفته ساداتی نژاد، بســیاری از کشور ها به سبب بحران جنگ روسیه و 
اوکراین با کمبود غذا، سهمیه بندی و صف روبرو شدند که خوشبختانه ما به رغم 
اصاح نظام یارانه مشکلی در تامین غذا نداشتیم که این امر را تا حدود زیادی 

مدیون کشاورزان هستیم.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: تعداد زیادی از کشاورزان در این مراسم به عنوان 
کشاورز پیشرو و نمونه مورد تجلیل قرار می گیرند، اما از نظر بنده همه کشاورزان 

کشور، نمونه هستند.
به گفته او، تاش ما در این جهت است که به اقتدار غذایی در جنوب غرب آسیا 

دست پیدا کنیم و ظرفیت های لازم در این زمینه وجود دارد.
در ادامه مراسم به 14 نفر از کشاورزان پیشرو به عنوان نمونه، لوح تقدیر داده شد 

و در حضور رئیس جمهور از آن ها قدردانی به عمل آمد.
در این مراسم از 1۷1 نفر کشاورز پیشرو و ۳۸ نفر گندمکار نمونه تقدیر می شود.

3/5میلیون نفر سهام عدالت می گیرند  الگوی کشت در روز های آینده ابلاغ می شود 

وزیر امور اقتصادی و دارایی مطرح کرد؛ 
وام قرض الحسنه ۳ تا ۵ میلیونی به زائران اربعین 

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: تا سقف ۵ میلیون تومان تسهیلات برای 
حضور زمینی زائران اربعین حسینی علیه السلام در بزرگترین اجتماع بشری 

جهان از سوی بانک ها پیش بینی شده است. 
آقــای خانــدوزی، وزیر امور اقتصــادی و دارایی گفت:به منظور پرداخت ایــن وام، پس از 
هماهنگی هایی که با سازمان برنامه و بودجه، حج و زیارت، ستاد مرکزی اربعین، پلیس گذرنامه و 
بانک ها صورت گرفت، زائران سرپرست خانواری هستند که یارانه دریافت می کنند. به همین دلیل 
پس از درخواست این تسهیات در سامانه حج و زیارت )سماح( که از مرز های زمینی خارج شوند، 
مبلغی به صورت خودکار و بدون نیاز مراجعه به بانک ها دریافت می کنند و با اقساط یکساله از 
یارانه آن ها کسر خواهد شد.وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت:تا سقف ۵ میلیون تومان تسهیات 
برای حضور زمینی زائران اربعین حسینی علیه السام در بزرگترین اجتماع بشری جهان از سوی 

بانک ها پیش بینی شده است.

 قابلیت جابه جایی ۱۰۰ هزار زائر 
در ۱۵ روز از راه هوایی وجود دارد 

سخنگوی سازمان هواپیمایی گفت: 100 هزار زائر از طریق هزار پرواز به شرط 
پذیرش فرودگاه عراق در بازه زمانی 1۵ روزه اربعین جابه جا خواهند شد. 

میر اکبر رضوی گفت: هیچ شــرکت های هواپیمایی حق ندارند خارج از نرخ مصوبه اقدام 
به فروش بلیت پروازهای اربعین کنند و تاکنون هم گزارشی به ما اعام نشده است.به گفته 
ســخنگوی سازمان هواپیمایی کشور  2۵0 پرواز برای 1۵ تا ۳0 شهریور،همچنین ۷۵0 پرواز 
فوق العاده در نظر گرفته شــده است. در مجموع 1000 پرواز انجام می شود. با این تعداد پرواز 
100 هزار زائر جابه جا خواهد شد که البته  با این شرط که فرودگاه کشور عراق آمادگی پذیرش را 
داشته باشد. او گفت: فروش اینترنتی پروازهای عراق به صورت پلکانی است و ما سعی کرده ایم 
بلیت ها را به مرور عرضه کنیم تا در این ایام  عرضه شوند. در روزهای ابتدایی مشکل دلیل حجم 

ورودی به سایت ها بوده که خوشبختانه این مشکل برطرف شده است. 

 طرح تهاتر گوشت قرمز 
با نهاده ها از ده روز دیگر اجرایی می شود

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور گفت: طرح تهاتر گوشت قرمز با 
نهاده ها در 10 روز آتی اجرایی خواهد شد.

محسن سامی با بیان اینکه دستور العمل های اجرای این طرح آماده شده است، اظهار داشت: بر 
اساس این طرح که در 4 قطب تولید دام کشور اجرا خواهد شد، دامداران در ازای تحویل گوشت 
قرمز، می توانند نهاده های مورد نیاز خود را دریافت کنند.وی با تاکید بر اینکه نهاده ها به صورت 
مناسبی در اختیار دامداران قرار خواهد گرفت، افزود: نگرانی برای تامین نهاده های دامی وجود 
ندارد و واردات و ذخیره سازی آن به میزان کافی انجام شده است.سامی همچنین درباره پرداخت 
مطالبات دامدارانی که دام زنده خود را به دولت فروخته اند، گفت: تاکنون 20 درصد از مطالبات 
دامداران پرداخت شده و در نهایت تا یک ماه دیگر، با این دامداران تسویه خواهد شد.لازم به ذکر 
است سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی اوایل تابستان امسال از تاش برای تصویب 
طرح تهاتر گوشت قرمز تولیدی مازاد دامداران با نهاده های دامی خبر داده بود و این اقدام را گامی 
در حمایت از تولید داخلی و مایه آرامش دامداران توصیف کرد. وی همچنین اجرای این طرح 
را زمینه ساز صادرات گوشت قرمز برشمرده و از تاش برای تعمیم آن به عرصه تولید گوشت 

مرغ خبر داده بود. 

۱۰۰ هزار تن پیاز به پاکستان صادر می شود
رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی خاطر نشان کرد: 100 هزار تن پیاز 

و هر میزان که بتوانیم گوجه به پاکستان صادر خواهیم کرد.
سید رضا نورانی با بیان اینکه  پاکستان بعد از سیل اخیر در این کشور خریدار گوجه فرنگی و پیاز 
ایران شده است، گفت: پاکستان بازار خوبی برای محصولات ایران محسوب می شود از این رو 
در ماه های اخیر تفاهم نامه های بین ایران و پاکستان منعقد شد که بنا به آن ما می توانیم در ازای 
صادرات سیب درختی از این کشور موز، انبه کینوا وارد کنیم.وی پاکستان را بعد از هند بزرگترین 
تولیدکننده پیاز در دنیا معرفی کرد و افزود: سیل اخیر باعث شد یک سوم کشور و مزارع آن زیر آب 

برودند از این رو آنها با کمبود پیاز، گوجه فرنگی و سایر اقام کشاورزی مواجه شوند.
نورانی با اشاره به موانع صادراتی پیشروی صادرکنندگان در ایران, گفت: در صادرات هر کیلو 
گوجه فرنگی تعرفه ۶ هزار تومانی در نظر گرفته شده است از این رو در ماه های اخیر میزان صادرات 
این محصول کاهش پیدا کرده اســت؛ اما امروز که بازار جدیدی به روی محصولات باز شده 
است باید موانع و ایست ها صادراتی را رفع کنیم.رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی ادامه 
داد: تحریم ها چالش های زیادی از جمله دشواری در بازگشت ارز و کمبود کانتینرهای یخچالی 
را پیش روی صادرکنندگان قرار داده اســت از این رو اگر ما خواهان توسعه صادرات هستیم باید 
ایست های صادراتی مانند وضع تعرفه نیم درصدی آب مجازی از صادرکنندگان را حذف کنیم 
.عضو کمیسیون کشاورزی اتاق ایران با بیان اینکه نحوه بازگشت ارز صادراتی به کشور سیل زده ای 
مانند پاکستان دشوار است، افزود: بدون تردید این کشور در ۳ تا ۶ ماه آینده با صادرکنندگان تسویه 
خواهند کرد و ما برای توسعه صادرات باید موانع پیشروی آن ریشه ای حل شود.وی در پاسخ به 
این پرسش که آیا حجم رقم صادرات به پاکستان مشخص شده است؟ گفت: پاکستان توانایی ما 
در صادرات این محصولات را پرسیده است اما برای تامین نیاز به کشور ما بسنده نمی کند و بخش 

قابل توجهی از نیاز پاکستان در زمینه پیاز و گوجه فرنگی را هند جبران خواهد کرد.

اینفوگراف

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران با 
اشاره به کاهش شدید قیمت تخم مرغ درب مرغداری گفت: 
دولت آخر ماه جاری درباره قیمت این محصول تصمیم گیری 

می کند.
ناصر نبی پور رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران در 
گفتگو با مهر با اشاره به کاهش شدید قیمت تخم مرغ درب مرغداری ها 
گفت: میانگین قیمت هر کیلوگرم تخم مرغ درب مرغداری ۳4 هزار تومان 

اســت در حالی که دولت قیمت آن را ۳۵ هــزار و ۵00 تومان اعام کرده 
بود.وی با اشــاره به ۶ برابر شدن قیمت نهاده های تولید اظهار داشت: در 
حال حاضر قیمت تمام شده تولید هر کیلوگرم تخم مرغ بیش از ۵0 هزار 
تومان است و به همین جهت تولید کنندگان در زیان بسیار شدید هستند.نبی 
پور با بیان اینکه ۳1 شهریورماه قرار است در جلسه ای با حضور مسئولان 
وزارت جهاد کشاورزی و معاون اول رئیس جمهور، قیمت این کالا بررسی 
و تعدیل شود، تصریح کرد: در جلسه ای که روز گذشته با مسئولان وزارت 

جهاد کشاورزی در این زمینه داشتیم، تأکید کردیم که در صورت ادامه روند 
فعلی تولید کنندگان گله های مرغ را حذف خواهند کرد.رئیس هیئت مدیره 
اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران درباره اینکه اگر قیمت هر کیلو تخم 
مرغ بیش از ۵0 هزار تومان و قیمت هر شانه آن بیش از 100 هزار تومان 
باشد، توان خرید مردم به شدت افت می کند، تأکید کرد: ما نیز به این مسئله 
آگاهیم اما مرغداران نیز چاره ای ندارند و بیش از این نمی توانند زیان را تحمل 
کنند و ادامه روند فعلی منجر به نابودی تولید خواهد شد.این فعال بخش 

خصوصی عنوان کرد: دولت باید چاره ای برای این مسئله بیندیشد به طوری 
که مصرف کننده قدرت خرید داشــته باشد و تولید کننده نیز در زیان قرار 
نگیرد.نبی پور در بخش دیگری از سخنان خود درباره دلایل افزایش قیمت 
مرغ توضیح داد: احتمالاً به دلیل کاهش جوجه ریزی این اتفاق افتاده اما در 
حوزه مرغ تخمگذار امکان ناگهانی کاهش جوجه ریزی وجود ندارد. چرا که 
مرغ گوشــتی حداکثر 4۵ روز در مرغداری می ماند اما این زمان برای مرغ 

تخم گذار 24 ماه است.

عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: چالش های موجود بر سر راه اجرای قانون 
جهش تولید بدون ورود مستقیم رئیس جمهور مرتفع نخواهد شد.

اقبال شاکری عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاری 
تسنیم، با اشاره به برخی مشکات بر سر راه اجرای قانون جهش تولید مسکن گفت: از ابتدای روی کار 
آمدن دولت سیزدهم، یکی از شعارهایی که از سوی مسئولان دولت بویژه رئیس جمهور هدفگذاری شد، 
مسئله ساخت یک میلیون مسکن در هر سال بوده است.  با این حال این روزها تامین مالی ساخت یک 

میلیون مسکن به یکی از چالش  های اصلی دولت برای تحقق این هدف بدل شده است.
وی افزود: متاسفانه در کنار استنکاف بسیاری از بانک ها از انجام تعهدات قانونی خود در حوزه مسکن، 

شاهد عدم هماهنگی بین دستگاه های دولتی از جمله  سازمان برنامه و بودجه برای تامین منابع مالی 
برای اجرای قانون جهش تولید مسکن هستیم. عاوه بر این صندوق ملی مسکن که با هدف تعدیل 
نرخ سود تسهیات بانکی مسکن ایجاد شده بود نیز تاکنون حتی یک ریال هم تامین اعتیار نشده است. 
 در حالی که بر اساس بودجه 1401 باید تا پایان سال جاری ۳0 هزار میلیارد تومان به این صندوق واریز 

شده باشد. 
عضو کمیسیون عمران مجلس خاطرنشان کرد: همچنین با توجه به تداوم تورم بالای 40 درصد در 
کشور، مقرر شده بود که تسهیات پرداختی به متقاضیان دریافت مسکن ملی هر سال بر اساس تورم 
افزایش پیدا کند. این مسئله هم اکنون در هیئت دولت وسران ۳ قوه مطرح شده و  کمیسیون عمران نیز با 

جدیت به دنبال تحقق آن است. شاکری گفت: در صورتی که تسهیات مسکن متناسب با تورم افزایش 
پیدا نکند، ممکن است بسیاری از متقاضیان دریافت مسکن از خرید مسکن منصرف  شده و امتیاز خود را 
به دلالان بفروشند و در حقیقت اتفاقی که می افتد این است که ما برای دلالان خانه ساخته ایم. مسئله ای 

که در نسل دوم  پروژه مسکن مهر تا حدودی اتفاق افتاد.
وی تصریح کرد:برای حل این مشکل لازم است که آقای رئیسی همانند برخی موضوعات که با ورود 
شخصی خود موجب حل و فصل سریع مسائل شده، این بار نیز راساً ورود کند  و در قالب جلسات شورای 
عالی مسکن مسائل حیاتی که اجرایی شدن قانون جهش تولید مسکن به آن وابسته است را به شکل 

ویژه پیگیری کند.

دولت آخر شهریور درباره قیمت تخم مرغ تصمیم گیری می کند

شاکری: تسهیلات طرح ملی مسکن باید متناسب با تورم افزایش پیدا کند

اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان تهران موفق 
به اخذ تعــداد 1۷ مورد مجوز فروش املاک مازاد 
دستگاه های اجرایی استان تهران شد که جهت 

اجرا به دستگاه های مربوط ابلاغ کرد. 
»داود طبرســا« در خصوص واگذاری اموال دولتی در استان 
تهران گفت: در اجرای تبصره 2 و 12 ماده واحده قانون بودجه 
سال 1400 کل کشور و در راستای پیشبرد سیاست های دولت 
مردمی و انقابی در خصوص مولد سازی یا فروش دارایی های 
مازاد در اختیار دســتگاه های اجرایی از ابتدای فعالیت دولت 
سیزدهم، اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان تهران موفق 
به اخذ 1۷ مورد مجوز فروش جهت اماک مازاد دستگاه های 

اجرایی استان تهران شد.
نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان تهران 
در خصوص تبدیل اسناد مالکیت دولتی گفت: پیش بینی ما در 
۶ ماه نخست سالجاری برای تبدیل اسناد مالکیت دفترچه ای 
یا تک برگ عادی به تک برگ دولتی 400 سند بود که تاکنون 

۳۵1 مورد آن محقق شده است.
وی خاطرنشــان کرد: با آموزش های ارایه شده به کاربران 

سامانه سادا در دســتگاه های اجرایی از طریق اداره کل امور 
اقتصادی و دارایی اســتان تهران، در حال حاضر ۹4 درصد از 
اطاعات اموال غیرمنقول وارد شده توسط دستگاه های اجرایی، 

طبق قانون در سامانه سادا ثبت و تایید شد.
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان تهران همچین درباره 
آخرین وضعیت تفویض اختیارات وزارت اقتصاد و سازمان های 
تابعه به استان ها در استان تهران، اظهار کرد: در حوزه سیاست 
گذاری اقتصادی یک مورد تفویض مهم در حوزه کمیته استانی 
برای طرح های معرفی شده )موضوع بند الف تبصره 1۸ قانون 

بودجه سال 1401( انجام پذیرفته و در حال اجرا است.
طبرسا ادامه داد: تفویض اختیارات صورت گرفته در حوزه اموال 
درحال حاضر با مشــکاتی در زمینه دسترسی به نرم افزارها 
و امضاهای مجاز مواجه بوده و در حوزه حساب های بانکی و 
پرداخت و حواله بانک مرکزی نیز در حال حاضر فعالیت ها با 
تفویض های صورت گرفته در حال انجام است که البته در آن 
مورد هم با مشکاتی درخصوص دسترسی برای ایجاد تغییرات 

در سیستم ها مواجه هستیم.
وی همچنین گفت: تفویض اختیارات صورت گرفته در حوزه 

بانک و بیمه نیز در حال حاضر به مدیران بانک های استان در 
پرداخت تسهیات متناسب با هر استان انجام شده و برای هر 

یک به صورت متفاوت بوده و نیازمند واگذاری اختیارات بیشتر 
در این زمینه به استان ها است. نیاز به انجام تفویض اختیار به 

مدیران بانک های اســتانی در صدور ضمانت نامه و گشایش 
اعتبارات اسنادی همچنین در زمینه جابجایی پرسنل در سطح 

استان نیز محسوس و قابل پیگیری است.
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان تهران گفت: در حوزه 
معاونت توسعه، انجام تفویض اختیار به مدیران کل استان ها 
درخصوص ارزیابی عملکرد مدیران دستگاه های اجرایی تابعه 
در استان و افزایش سهم اختیارات مدیران کل استانی از سهم 
اعتبارات موضوع 21۷ از جمله موارد پیشنهادی جهت اجرایی 

شدن است.
طبرســا اظهار کرد: انجام تفویض اختیار بخشودگی جرائم 
ماده 1۹1 قانون مالیات های مســتقیم به مدیران استان جزو 
درخواست هایی است که جهت صدور دستور بررسی و اجرای 
آن در حوزه مالیات را داریم؛ همچنین تفویض اختیار به مدیران 
استانی جهت جابجایی پرسنل در سطح گمرکات استان از جمله 

پیشنهادات ارائه شده به وزارتخانه است.
وی گفت: در حوزه اموال تملیکی نیز تعداد 20 مورد تفویض 
اختیار به اموال تملیکی استان ها درخصوص تصمیم گیری و 
اقدامات در زمینه اموال در اختیار داده شده که در حال اجراست.
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